

新纪元学院学报

NEW ERA COLLEGE ACADEMIC JOURNAL

2006年7月(第三期) ■ VOLUME 3 (JULY 2006)

新纪元学院

NEW ERA COLLEGE

《新纪元学院学报》

New Era College Academic Journal

2006年7月 (第3期) ■ Volume 3 (July 2006)

主 编: 柯嘉逊

执行编辑: 郑文泉

助理编辑: 何启才

封面设计: 陈维钊

排 版: Bluemoon Studio

出 版: 新纪元学院
NEW ERA COLLEGE
Lot 5, Seksyen 10, Jalan

Bukit,

43000 Kajang, Selangor,
Malaysia.

电话: 603-87392770

传真: 603-87336799

电邮: nec@newera.edu.my

印 刷: Perniagaan Yakin
16 & 33, Jalan Mewah 3/5,
Pandan Mewah,
68000 Ampang, Selangor,
Malaysia.

出版日期: 2006年7月

国际书号: 983-3527-11-6

定 价: RM30.00

版权所有 · 翻印必究
Copyright © New Era College

编辑顾问

王润华博士

杜乾煥博士

陈光兴博士

陈丽萍博士

周思源博士

陈绿漪博士

陆俭明博士

萧新煌博士

曾庆豹博士

(以姓氏笔画为序)

编辑部

主 编: 柯嘉逊

执行编辑: 郑文泉

助理编辑: 何启才

本期论文处理说明

本期共收论文11篇、
书评1篇, 同意送审
论文7篇, 经修改后
接受刊登论文7篇、

目录 CONTENTS

论文

Academic Papers

- 1 试论许云樵在马新学术上的贡献
An Assessment of Xu Yunqiao's Contributions to Academia in Malaysia and Singapore
廖文辉 (新纪元学院中文系讲师)
LEW Bon Hoi (Lecturer, Chinese Studies Department, New Era College)
- 29 太虚大师对竺摩法师之影响与启发
The Inspiration and Influence of Ven. Tai Xu on Ven. Zhu Mo
夏美玉 (民间佛教研究者)
HA Mui Nyuk (Freelance Researcher in Buddhist Studies)
- 63 马华公会派系政治初探(2000—2003)
A Preliminary Study of Factional Politics in MCA (2000-2003)
潘永强 (新纪元学院马来西亚族群研究中心研究员)
PHOON Wing Keong (Researcher, Malaysian Centre for Ethnic Studies, New Era College)
- 89 马共真的了解中共的“农村包围城市、武装夺取政权”的理论吗?
Did the Malayan Communist Party Really Understand the Theory of the Chinese Communist Party's on "The Countryside Encircling the Cities, Seizing Political Power through Armed Struggle"?
万家安 (民间左翼运动史研究者)
BAN Ah Kam (Freelance Researcher)

- 107 州府人物连环套：李天葆与张爱玲**
Linkages Sets of the Nanyang People: On Li Tianbao and Zhang Ailing
林春美 (博特拉大学外文系中文专业高级讲师)
LIM Choon Bee (Senior Lecturer, Department of Foreign Languages, Universiti Putra Malaysia)
- 119 颓废的南方——论苏童的长篇小说《米》**
Decadence of the South: A Study of Su Tong's Novel "Rice"
苏燕婷 (新纪元学院中文系讲师)
SOO Yuen Tien (Lecturer, Chinese Studies Department, New Era College)
- 137 马来西亚华人英语的特点及其成因**
English as Spoken by Malaysian Chinese: Uniqueness and Contributing Factors
陈恒汉 (中国华侨大学外国语学院副教授)
CHEN Heng-han (Associate Professor, College of Foreign Languages, Huaqiao University, China)

书评

Book Review

- 149 Changing Pathways**
WONG Meng Chuo (Researcher, Malaysian Centre for Ethnic Studies, New Era College)
- 153 《新纪元学院学报》稿约**
(New Era College Academic Journal: Note to Contributors)

《新纪元学院学报》稿约

《新纪元学报》为本学院学术性刊物，暂定为年刊，于每年七月出版，供学者发表学术研究成果用。文稿形式包括论文与书评，中、英、马来文均可，欢迎踊跃投稿。

审稿：来稿采匿名审查制，本刊编者对来稿有最终之删改权。

（凡来稿于当年一月底前收件者，则直接送审供当年七月刊发表用。若于一月底之后收件者，除非有特殊情状，否则一律于明年始安排送审供该年度七月刊用。）

文稿型式：第一页为论文题目、作者姓名、服务机构、职称等个人资料，须同时附有英文翻译；若文稿为英文，则须附有中文翻译。第二页以下除论文题目、摘要及正文外，不得含有或暗示任何作者之姓名等个人资料者。

论文摘要：各语种之来稿均须附有中文（400-500个字）与英文（200-250个字）之摘要及关键词四个。

电子档案：所有来稿需为视窗Word电子档案。

注解：所有引文须说明来源，并采同页注处理（其式详下）。

稿酬：凡来稿一经接受刊登者，将致送作者该期学报二本、抽印本二十份，聊表谢忱。

■ 注释体例

如有援引个人论著者，请避免使用“参见拙作，<XXX>”等透露个人身份之形式，改以中性形式如“参见林连玉，<XXX>”等处理。

本刊一律采同页注格式，其例如下：

1) 书籍

中文书籍：作者姓名，《书名》，出版地：出版社，年月，页x-x。

外文书籍： Author, **Title of the Book**, Place of Publication: Publisher, Year, p. x or pp. x-x.

2) 论文

中文论文：作者姓名，〈篇名〉，《杂志/期刊名称》，出版地：出版社，第x卷x期，年月，页x-x。

外文论文： Author, “Title of the Article”, **Name of the Journal**, Place of the Publication: Publisher, Vol. x, No. x, Date, p. x or pp. x-x.

3) 报刊

中文报刊：作者姓名，〈篇名〉，《报章名称》，年月日，版x。（如为一般性新闻

报道，可略去作者姓名和篇名。）

外文报刊： Author, “Title of the Article”, **Name of the Newspaper**, Date, p. x or pp. x-x.

4) 互联网资料

注明作者姓名，〈篇名〉，完整的网址，上载日期及时间。

Author, “Title of the article”, Complete website address, date and time.

■ 中文标点符号规格

- 1) 书名一律采用《 》。
- 2) 单篇论文采用〈 〉。
- 3) 引号一律采用“ ”。

■ 其他

- 1) 年代写法，一律为“1990”，“2020”。

New Era College Academic Journal

Note to Contributors

New Era College Academic Journal is an academic publication which is published in July annually for the purpose of promoting research. We welcome contributions in Chinese, English or Malay; manuscripts of articles or book reviews are acceptable. Each contribution is subject to a review procedure, the Editorial Board reserves the right to edit all manuscripts. (Manuscripts submitted before February will be sent for review for the July publication in the same year. The manuscripts submitted after January will be sent for review for the publication in the following year, unless in special circumstances). Please adhere to the following format:

Manuscript Format: The first page must indicate the title of the paper, the full name of the author, institutional affiliations and designation (with Chinese translation). Second page onwards should include the title of the paper, abstract and the text.

Abstract: All the manuscripts are requested to be accompanied by an abstract in Chinese (about 400-500 words) as well as in English (about 200-250 words) with 4 keywords.

Digital Form: All contributions should be submitted in digital form as Word document for Windows.

Footnotes: Authors are requested to provide bibliographic details for all works of reference as the footnotes appended at the end of the page (The format of these references is shown below).

Honorarium: The authors of papers will receive two copies of the *New Era College Academic Journal* and 20 off-prints. The authors of book reviews will receive two copies of the *New Era College Academic Journal*.

• *Footnotes Format*

1. Books: Author, **Title of the book**, Place of publication: Publisher, Year, p.x or pp.x-x.
2. Articles: Author, "Title of the article", **Name of the Journal**, Place of the publication: Publisher, Vol.x, No.x, Date, p.x or pp.x-x.
3. News: Author, "Title of the article", **Name of the Newspaper**, Date, p.x or pp.x-x.
(For general news, author and title can be ignored.)
4. References From the Web: Author, "Title of the article", Complete website address,

新纪元学院马来西亚族群研究中心
Malaysian Centre for Ethnic Studies, New Era College

出版品/ Publications



No.	书目 Title	编著者 Author/Editor	定价 Price (RM)
● 新纪元学院研究系列 New Era College Research Series			
1.	马来西亚华裔青年价值观研究报告	新纪元学院马来西亚族群研究中心	-
2.	Values of Malaysian Chinese Youth: Report of a Research Study in Selangor	Malaysian Centre for Ethnic Studies, New Era College	-
3.	马来西亚伊斯兰政党政治——巫统和伊斯兰党之比较	陈中和	35.00
4.	许云樵来往书信集	廖文辉、曾维龙	50.00
● 新纪元学院族群研究论文系列 New Era College Paper Series on Ethnic Studies			
1.	华语文作为第二语文在马来西亚的教学问题	庄兴发	8.00
● 新纪元学院学报 New Era College Academic Journal			
1.	新纪元学院学报 2005 年 (创刊号)	柯嘉逊	20.00
2.	新纪元学院学报 2006 年 (第二期)	柯嘉逊	30.00

详情请联络/For more information, please contact:

新纪元学院马来西亚族群研究中心

Malaysian Centre for Ethnic Studies (MCES), New Era College

Lot 5, Seksyen 10, Jalan Bukit, 43000 Kajang, Selangor, Malaysia.

Tel:603-87392770 Fax: 603-87336799 Email: mces@newera.edu.my